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A fegyveres erők napja alkalmából 

Ünnepségek, kitüntetések Őszintén, nyíltan 
Párttaggyűlés a MÁV építőinél 

A fegyveres erők napja al-
kalmával a honvédelmi mi-
niszter a honvédelem érde-
kében kifejtett 10—20 esz-
tendős munkájuk elismeré-
séül dr. Tamasi Mihályt és 
Gyárfás Mihályt, a megyei 
pártbizottság osztályvezetőit 
és dr. Csada Lászlót, a me-
gyei tanács vb kereskedelmi 
osztályának helyettes vezető-
jét a Honvédelmi Érdem-
éremmel tüntette ki. A ki-
tüntetéseket dr. Komócsin 
Mihály, az MSZMP Csongrád 
megyei Bizottságának első 
t i tkára adta át. 

A szegedi honvéd helyőr-
ségnél a fegyveres erők nap-
ja alkalmából tegnap, kedden 
délután ünnepi csapatgyűlést 
tartottak. A csapatgyűlés el-
nökségében helyet foglalt 
Nagy Gizella, az MSZMP me-
gyei végrehajtó bizottságá-
nak tagja, Deák Béla, az 
MSZMP Szeged városi bizott-
ságának titkára, dr. Dékány 
Klára, a KISZ Szeged városi 
bizottságának első titkára, a 
pécsvasasi bányászküldöttség, 
amely a csapatzászlót évek-
kel ezelőtt az egységnek ado-
mányozta, valamint részt vet-
tek az ünnepségen a társ-
fegyveres erők, s az ideigle-
nesen hazánkban állomásozó 
szovjet hadsereg meghívott 
képviselői. 

A Himnusz után Kajdi Fe-
renc ezredes mondott beszé-
det. Ezt követően kitünteté-
sek átadására, előléptetések-
re került sor. A pécsvasasi 
bányászküldöttség pedig sza-
lagot kötött a csapatzászlóra. 

Az ünnepség az Interna-
cionáléval ért véget. 

A fegyveres erők napjá t 
köszöntötték a megyei rend-
őr-főkapitányságon is. Az 
ünnepség résztvevői és a meg-
hívott vendégek — köztük 
dr. Horváth Károlyné, a me-
gyei pártbizottság osztályve-
zetője, Rigó Szilveszter, a 
szegedi városi pártbizottság 
osztályvezetője és dr. Dékány 
Klára, a KISZ Szeged városi 
Bizottságának első titkára, 
valamint a Varsói Szerződés 
értelmében ideiglenesen ha-
zánkban tartózkodó szovjet 
csapatok meghívott képvise-
lői — megkoszorúzták a fő-
kapitányság első emeletén a 
rendőrség Csongrád megyei 
hősi halottjainak emléktáb-
láját. Az emléktáblánál Ozs-
vald Imre, a megyei főkapi-
tányság párt-végrehajtóbi-
zottságának tagja mondott 
beszédet. Ezután került sor 
a fegyveres erők napi ünnep-
ségre a főkapitányság nagy-
termében, ahol dr. Horváth 
Károlyné mondott ünnepi be-
szédet. 

Dr. Kelemen Miklós vezér-
őrnagy, megyei rendőrfőka-
pitány kitüntetéseket adott 
á t A Haza Szolgálatáért Ér-
demérmet kapták: arany fo-
kozat: Komlósi János őrnagy, 
Bozsó József zászlós; ezüst 
fokozat: Bede István főtörzs-
őrmester. Szögi Lajos főtörzs-
őrmester; bronz fokozat: Ba-
ranyi Ferenc főtörzsőrmester. 
Közbiztonsági Érmet kaptak: 
arany fokozat: Filó Kálmán 
százados; ezüst fokozat: Sze-
bényi Károly főtörzsőrmes-
ter, Tóth János törzsőrmes-
ter ; bronz fokozat: Bíró 
György alhadnagy, Hegedűs 
Pál törzsőrmester, Kovács 
Lajos törzsőrmester. 

Dr. Dékány Klára a KISZ 
Központi Bizottságának ki-
tüntetéseit adta át. A KISZ 
KB Aranykoszorús Jelvényét 
kapta Ozsvald Imre alhad-
nagy, a KISZ KB Dicsérő 
Oklevelét pedig Szécsi Géza 
szakaszvezető és Salgó Lász-
lóné III. osztályú tiszt. 

Tegnap délután bensőséges 
ünnepségen emlékeztek meg a 
fegyveres erők napjáról o 
megyei munkásőr-parancs-
nokságon. Az eseményen 
megjelent dr. Ágoston Jó-
zsef, a megyei párt-végre-

Acs S. Sándor felvétele 

ünnepség a honvéd helyőrségben; a katonák Kajdi Ferenc 
beszédét hallgatják 

hajtóbizottság tagja, Szabó G. Haza Szolgálatáért Érdem-
László, a megyei tanács el- érem bronz fokozatát Sziko-
nökhelyettese és ösz Károly, ra Béla ügyintéző és Fekete 
a KISZ megyei bizottságának Péter oktatótiszt kapta meg, 
képviseletében, valamint a a Honvédelmi Érdemérmet 
Varsói Szerződés értelmében két évtizedes polgári védel-
ideiglenes hazánkban állo- mi munkáért dr. Jármai Ti-
másozó szovjet csapatok meg- borné ügyintéző, tízévi tevé-
hívott képviselői. Dr. Teiszl kenységért Tóth Gyula cso-
István megyei parancsnok- portvezető vehette át. 
helyettes ismertette Czinege 
Lajos vezérezredes, honvé-
delmi miniszter, BenkeiAnd- A M a g Kommunista l í -
rás belügyminiszter es Papp j ú s á g i szövetség Központi 
Árpad országos munkasőrpa- B i z o t t s á g a a f e 8 y v e r e s erők 
rancsnok ez alkalomtól ki- j a a l k a l m á b ó l k e d d e n ki-
adott kozos napiparancsát. tüntetési ünnepséget rende-
Ezután kitüntetések atadasa- z e U a H o t e l i f j ú s á g b a n . A 

ra került sor. A Munkásőr- Honvédelmi Minisztérium ne-
seg országos parancsnokának v é b e n H o r v i t h l s t v á n 

vezér-
ki tüntetéséit Mákos István 6 politikai főcsoportfő-
megyei parancsnok adta at : n ö k - h e lye t t e s , a Belügymi-

Munkásőr Emlékjelvényt nisztérium részéről Lad-
kaptak: Joó Sándor, a makói vánszky Károly rendőr ve-
városi pártbizottság osztály- zérőrnagy, miniszterhelyettes, 
vezetője, Lovászi József, a a Munkásőrség Országos Pa-
KISZ szegedi járási bizott- rancsnoksága részéről Gáti 
ságának titkára. Tokai Ist- József, az országos parancs-
nőn, a Délegyházi Állami nok helyettese adta át a Ha-
Gazdaság igazgatója, Tonnes za Szolgálatáért Érdemérem 
Károly, a Csongrád megyei arany, ezüst, illetve bronz 
Víz- és Csatornamű Vállalat fokozatát az if júság körében 
igazgatója, F. Nagy István, a eredményes nevelő munkát 
Délmagyarország főszerkesz- végzett kitüntetetteknek, 
tője, Gyurkó Vince alezre-
des, a Szegedi Városi és Já - * 
rási Rendőrkapitányság ve- „v ,, , 
zetője, Szabó Sándor, az MN Unnepelyes csapatgyulesen 
4228. sz. alakulat pártvezető- köszönte meg tegnap a sze-
ségi titkára, Vlasics György, gedi 2129. számú Zrínyi Ilo-
az MN 4228. sz. alakulat na úttörőcsapat a Zalka Má-
KlSZ-titkára, Molnár József, . . . . . 
a Csongrád megyei Víz- és te l a k t a n y a KlSZ-szervezete-
Csatornamú Vállalat csöng- nek eddigi patronálását, és a 
rádi üzemmérnökségének ve- tavaly november 7-ére ado-
zetője, Vince Rókus, a Tisza m ányozot t csapatzászlót. A 
k á r a " 1 * 3 " V a l l a l a t P a r t t i t - p a j t £ sok számot adtak az el-

„ . múlt úttörőév sikereiről, 
A Haza Szolgalataert Er- , , . „, . . , 

demérmet kapták: arany ío- eredményéiről, majd a kato-
kozat: Ordögh István vásár- nákkal közös programot tó-
helyi munkásőr; ezüst foko- nyolítottak le: honvédelmi is-
zat: Pópity Péter a megyei mereteiket bővítették, s a 
törzs munkásőre, Ádám Sán- . . . . _,„ „ 
dor szegedi járási munkásőr; l a k t a n y a u d v a r a n a z E d z e t t 

bronz fokozat: Tóth Antal, a ifjusagért-mozgalom kereté-
megyei törzs szakcsoport- ben akadályversenyt rendez-1 a problémát miképpen le-
vezetője. tek. ' he tne megoldani, a szociális 

Ezután még kilenc mun-
kásőr részesült megyei pa- t 
rancsnoki dicséretben, illetve | 
jutalomban, több éves szol-
gálata és jó munká ja elis-
meréséül pedig aranygyűrűt 
kapott Jámbor Jánosné. 

A kitüntetések átadása 

A MÁV Szegedi Igazga-
tóságának épület- és híd-
fenntartó főnöksége mind-
össze kétéves múltra tekint 
vissza, mint szervezet. Abból 
is egy éven át kísérleti jel-
leggel dolgozott az igazga-
tóság Bács, Békés és Csong-
rád megyére kiterjedő ha-
táskörében. E főnökség vég-
legesítésének alapja az, hogy 
a lényegében építőipari te-
vékenységet folytató, a MÁV 
Szegedi Igazgatóságához tar-
tozó épületek és hidak ál-
lagának megóvására, fenn-
tartására, javítására és 
új1 létesítmények épí-
tésére létrehozott szer-
vezet beváltotta a hozzá 
fűzött reményeket, bár 
még gondokkal. problé-
mákkal küszködik eddigi 
eredményei mellett, összlét-
száma a munkásállományba 
tartozó, ^ a termelést irá-
nyítókká! együtt 630 körül 
van, amelyből 450 a szak-
munkás, a többi segédmun-
kaerő, benne a takarítókkal, 
a konyhán dolgozókkal stb. 

A számokból érzékelhető, 
hogy a szakmunkásokat ki-
szolgáló segédmunkaerő — 
építőipari munkákról lévén 
szó — igen kevés, ugyanak-
kor a gépesítettség alacsony 
színvonalú. A szegedi szék-
helyű irányító főnökségnek 
35 tagú pártalapszervezete 
van, amelynek a napokban 
volt taggyűlése. Ezen a fó-
rumon korábban már mér-
legelték az év első felében 
elért eredményeket, amelyek 
elismerőek. ugyanakkor szá-
mot vetettek a problémák-
kal is. Hogy azokból mit 
oldottak meg, és milyen té-
nyezők, jelenségek nehe-
zítik a folyamatos munkát, 
ezt taglalta most az alap-
szervezet vezetőségének be-
számolója, amelyet Csiz-
madia Sándor párt t i tkár ter-
jesztett elő, szépítgetés nél-
kül. 

Még mindig nehézkesnek 
minősítette az anyagbeszer-
zést, késedelmesnek a vil-
lanyszerelési munkákat. Az 
anyagmozgatást — éppen az 
elégtelen segédmunkaerő 
miatt — csak a komplex gé-
pesítés .oldhatja meg kielé-

: gítően. Föld- és kismunka-
gépek kellenek, gólyadarus 
gépkocsik, konténeres szál-
lítási mód meghonosítása. 
A másik oldalon viszont az 
a tapasztalat, hogy a dol-
gozók egy része maradi 
szemléletű, amely gátolja a 
korszerűbb építőipari anya-
gok felhasználását, korsze-
rű technológia alkalmazá-
sát. Párban jár ezzel a szem-
lélettel más vonatkozásban: 
vannak, akik a hídfenntartá-
si munkákat szükséges rossz-
nak tar t ják. Ez a magyará-
zata annak, hogy az 1977. 
évre tervezett munkákat 
nem végezték el az építés-
vezetőségek időarányosan 
sem. A tervhez képest nagy 
az elmaradásuk, pedig a hi-
dak forgalombiztonsága ér-
dekében még a tél beállta 
előtt kell elvégezni a mun-
kákat. Az is igaz ugyanak-
kor. hogy a hidászok szük-
séges létszáma jó egy esz-
tendeje nincs meg. Hogy ezt 

ellátottság javításával, avagy 
béremeléssel-e, arra az alap-
szervezet vezetősége sem 
tudott egyértelmű választ 
adni. 

A közművek tmk-rendsze-
rű fenntartása is igen ne-
héz feladata a MÁV épület-
és hídfenntartó főnökség-
nek. Különösen a víz- és 
csatornahálózat munkálatai 
nehezek, jóllehet évente két-
két és fél ezer méter háló-
zatot kellene felújítani. 
Gátolja a munkát, hogy a 
jelenlegi állapotnak meg-
felelő helyszínrajzok nem 
állnak rendelkezésre. A 
megleVők pedig a legtöbb 
esetben nem tartalmazzák 
még a jelenlegi állapo-
tot. , 

Szorít a cipő máshol is. 
Az alapszervezet vezetőségé-
nek beszámolója azt álla-
pította meg, hogy sok a mun-
kafegyelmet sértő, kirívó 
magatartás és abban szá-
mottevő javulás nem ta-
pasztalható az előző párt-
taggyűlés óta. Ez a jelenség 
is hátrál ta t ja munkájában 
a főnökséget, nem beszélve 
arról, hogy az építőipari fo-
lyamatban egyébként is 
adódnak balesetveszélyes 
helyzetek, amelyeket mun-
kafegyelmet sértő magatar-
tással nem szabadna még 
tetézni is. Ezzel függ össze, 
hogy a főnökség területén 
nem megfelelő a munkavé-
delmi helyzet, állapot. A 
balesetek száma a múlt év 
hasonló időszakához ké-
pest emelkedett, noha csök-
kent a munkából kiesett 
napok száma. 

Nem volt ez a taggyűlés 
munkaértekezlet, hanem fe-
lelősségteljes számvetés ezen 
a fórumon is, a pártalapszer-
vezet termést szervező, irá-
nyító és ellenőrző munkája 
tükrében. Az összegezés azon 
is alapult, hogy az alapszer-
vezet vezetősége nemrégiben 
számoltatta be Gulácsi An-
talt, a főnökség vezető mér-
nökét az eddig végzett mun-
kákról, a helyzetnek meg-
felelő állapotokról. Csak a 
kívülállónak tűnt úgy, hogy 
a beszámoló zömmel a ne-

gatív. a munkát hátráltató 
jelenségeket taglalta, és 
kevesebbet markolt az ered-
ményekből. 

Az alapszervezet kommu-
nistái nagyon is időszerű-
nek tartották a hibák elem-
zését éppen azért, hogy az 
előidéző okokat meg lehes-
sen szüntetni. A felszólalók 
— Gulácsi Antal, Szánthó 
János, Romcsek Kálmán, 
Fridmann Istvánné, Pet-
rás Pál, Temesvári Gyula. 
Szarvas István. Kövesi Ist-
ván — felelősséggel kapcso-
lódtak a beszámoló szelle-
méhez, a problémák bátor 
feltárásához. A részletkér-
déseken túl szó volt; arról 
is, hogy a szerteágazó mun-
kahelyeken erőteliesebb le-
hetne a kommunista mun-
ka. a politizálás, a meggyő-
zés amellett, hogy mindenki 
ismeri a terveket és azokból 
a ráeső /részt. 

Az viszont kétségtelen, 
hogy a vasút történetében ez 
az új, építő szervezet még 
gyermekcipőben jár a szerve-
zésben, a kellő tapasztala-
tot és gyakorlatot még nem 
szerezték meg. Ugyanakkor 
nagy ipari és gazdasági te-
rületet ölel fel. S éppen 
azért, mert kísérleti jelle-
géből egy éve kapott csak 
végleges státuszt a MÁV 
kebelén belül, nagyobb tá-
mogatásra is szorul még, 
hogy kinőhesse magát fel-
szereltségében, szervezés-
ben. Ezt úgy fogalmazták a 
taggyűlésen, hogy lássák, 
érezzék fent is — nyilvánva-
lóan a MÁV Szegedi Igaz-
gatóságán —, hogy az ere-
jüket meghaladó gondok-
ban. problémákban milyen 
segítséget várnak, például a 
munkafolyamatok gépesíté-
sében, avagy csak egy sa-
ját kezelésű szertár létre-
hozásával éppen az anyag-
beszerzés és az anyagok el-
osztása végett. 

Nem volt ez a taggyűlés 
— ahogy mondani szokás — 
forró hangulatú, annál in-
kább célra törő. őszinte a 
problémák feltárásában és 
azok megoldásában is. 

I.ődi Ferenc 

után dr. Ágoston József a 
megyei pártbizottság nevé-
ben köszöntötte a fegyveres 
erők napjá t ünneplő mun-
kásőröket, méltatva a népha-
talom védelmére vállalt szol-
gálatuk jelentőségét. 

A fegyveres erők napja al-
kalmából Budapesten, a MÁV 
vezérigazgatóságának épüle-
tében Csongrád megyei vas-
utasokat is kitüntettek. A 

Indiai mezőgazdasági 
szakemberek megyénkben 
Mezőgazdasági szakembe-

rekből álló indiai delegáció 
érkezett Szegedre. Az Élel-
miszeripari Főiskolán tett lá-
togatás után a gabonakutató 
intézetet keresték fel az in-
diai szakemberek: a nagy 
terméshozamú búzák keresz-
tezésének kérdéseit tanulmá-
nyozták. 

Tegnap a delegáció Vásár-
helyre látogatott át, a főis-
kola állattenyésztési kará-
hoz. Dr. Korell Ferenc kar-
igazgató mutat ta be a kül-
döttség tagjainak a felsőfo-

jkú tanintézetet, és tájékoz-

tatta őket az itt folyó okta-
tásról. Ezt követően tanüze-
'mi látogatásra került sejr: a 
bábolnai rendszerű Broyler 
és a Tetra SL magyaróvári 
rendszerű tojóistállókat te-
kintették meg a külföldi ven-
dégek, ismerkedve a nagy-
üzemi baromfitenyésztés 
technológiai kérdéseivel. Te-
kintve, hogy a főiskola a ma-
gyar kendermagos parlagi 
faj tafenntartási tenyésztésé-
vel is foglalkozik, a küldött-
ség ezt a speciális telepet is 
meglátogatta. 

Tudományos együttműködés 
szegedi és belorusz 

tanszék között 
ték, hogy a szerződés 19TO 
után meghosszabbítható. Az 
elkövetkező időben kölcsönö-
sen informálják egymást a 
különböző vizsgálatok oilla-
natnyi helyzetéről. közö» 
vizsgálati csoportokat szer. 
veznek, amelyek felelősek 
lesznek a kutatómunkáért, s 
1978—fjO között évente két. 
két kutatót cserélnek két-
hetes, illetve háromhónapo« 
terminusokra. Az együttmú. 
ködési tervet G. P. Gurino. 
vics, a BSZSZK TA levelező 
tagja, a Biofizikai Intézet 
fotokémiai laboratóriumának 
vezetője és dr. Szalay László 
egyetemi tanár, a József At . 
tila Tudományegyetem Bio. 
fizikai Tanszékének vezetője 
írta alá. 

Aláírták a Belorusz SZSZK 
Tudományos Akadémiája Fi-
zikai Intézetének és a sze-
gedi József Attila Tudomány-
egyetem Biofizikai Tanszé-
kének tudományos együtt-
működési tervét. A két tan-
szék közös kutatási t émája : 
„Fotoszintetikus pigmentmo-
lekulák közötti kölcsönhatás 
vizsgálata fehérje- és lipoid-
pigment komplexeknél, vala-
mint a környezet szerepének 
tanulmányozása spektrális 
lumineszcencia és energetikai 
jellemzőkre." 

Az együttműködési terv 
egyebek között leírja a vizs-
gálatok feladatait, objektu-
mait és módszereit. A tervek 
szerint idén október 1-től 
1980-ig dolgozik együtt a két 
tanszék, de kilátásba helyez-

Nemzetközi orvostanácskozás 
A vesebetegek nagy szama, valamint az utóbbi két év-

ben örvendetesen szaporodó elméleti és klinikai eredményeit 
nyomán alakult ki a vesebetegségekkel foglalkozó ú j orvosi 
szakterület, a nephrológia. Ebben a munkában számottevő 
eredményeket mutathatnak fel a Duna-menti országok szak-
emberei. 

A II. nephrológiai Duna-szimpózium kedden kezdődött 
meg Budapesten, a Budavári Palota tanácskozótermében. 


